

RUBELLA SURVEILLANCE

ISRAEL. — The largest epidemic of rubella ever known in the country occurred in 1979.¹ The number of cases reported (34 949) was twice that of the last big outbreak which occurred in 1972. Very few cases were seen in the age group 12-18 years which had already been covered in the routine immunization programme. Furthermore, there were almost no cases among the women of childbearing age who had recently been reached by the rubella immunization programme. Laboratory investigations of other pregnant women revealed however evidence of acute rubella infection in about 3% of the 50 000 tested.

¹ See No. 33, 1979, p. 252.

SURVEILLANCE DE LA RUBÉOLE

ISRAËL. — La plus vaste épidémie de rubéole jamais connue dans le pays s'est produite en 1979.¹ Le nombre de cas signalés (34 949) était le double de celui qui avait été enregistré lors de la dernière grande épidémie, en 1972. Très peu de cas ont été constatés dans le groupe d'âge 12-18 ans, déjà couvert par le programme de vaccination systématique. En outre, il n'y avait presque pas de cas parmi les femmes en âge de procréer qui avaient récemment fait l'objet du programme de vaccination antirubéolique. Des enquêtes de laboratoire sur d'autres femmes enceintes ont mis en évidence une infection rubéolique aiguë chez environ 3% des 50 000 éprouvées.

¹ Voir N° 33, 1979, p. 252.

(Based on / D'après: *Infectious Diseases Surveillance*, Ministry of Health, State of Israel.)